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Verwerf roem en 
poen 

In het kader van het 25-jarig jubi
leum van onze hogeschool worden 
op 18 en 19 mei aanstaande 25 uur 
lang THR-activiteiten georganiseerd. 
Een ploeg studenten is inmiddels 
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met de organisatie van dit evene
ment dag en nacht in de weer. 
Uit betrouwbare bron is vernomen 
dat eigenlijk de hele hogeschool
bevolking staat te trappelen om een 
actieve bijdrage aan het jubileumjaar 
te leveren. Daarom zijn twee wed
strijden uitgeschreven voor studen
ten, medewerkers en afgestudeer-

Nachtelijke actie tegen Ritzen 

Wanneer de naam Ritzen wordt 
genoemd, gaan waarschijnlijk bij de 
meesten van jullie de haren overeind 
staan. De voorgenomen bezuinigin
gen worden gedeeltelijk doorbere
kend aan de student! Gezien de vele 
protestacties laten studenten van 
hogescholen en universiteiten dit 
niet op zich zitten . Ook studenten 
van de TH Rijswijk voerden enige 
tijd geleden actie. In de avond van 
maandag 21 november voeren 
Christiaan Bi l, Anton Straathof, 
Arjen Bogaarts en Arjan de Jager 

met twee rubberen bootjes naar het 
eilandje in de Hofvijver in Den Haag, 
waar zij de nacht doorbrachten. De 
actie werd dinsdag tegen de middag, 
op verzoek van de leden van de 
Eerste Kamer, door de politie beëin
digd. Een orgineel protest tegen de 
komende bezuinigingen op het 
hoger onderwijs, waarmee zij zelfs 
de landelijke dagbladen haalden. 
Gezien de nieuwe 'plannen' van 
Ritzen kunnen wij in de toekomst 
vast nog meer van dergelijke acties 
verwachten. (JWW) 

N 

den van de TH Rijswijk. Zowel voor 
de doeners als de denkers onder ons 
is het thema 'Vervlakking of profile
ring?'. Doe mee, profileer jezelf en 
sleep - naast een aanzienlijk geld
bedrag - onvergankelijke roem in de 
wacht. Veel succes! (I Go/CS) 

(Zie verder los formulier in dit blad.) 
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Op de drempel van een nieuw jaar 
kun je er niet aan ontkomen even 
terug te blikken en vooruit te kijken . 
1994 was een roerig jaar durven wij 
te stellen: met z'n allen hebben we 
behoorlijk wat vernieuwingen op 
onderwijsgebied voor de kiezen 
gekregen. Met name het nieuwe 
onderwijssysteem waarmee wij in 
augustus zijn gestart, was daaraan 
debet. 

't Loopt nog niet op rolletjes, maar 
het draait. Dat heeft de nodige 
energie gekost. Menig personeelslid 
teert nu op zijn of haar allerlaatste 
reserves en kijkt halsreikend uit naar 
de kerstvakantie . De vierdejaars die 
eind december de laatste "echte" 
lessen volgen op school zien uit naar 
de misschien wel allerlaatste tenta
mens in januari en de afstudeerfase. 
Eerste en tweedejaars mogen zich 
na de tentamens en hertentamens 
in januari opmaken voor de aller
eerste blokweek die op school wordt 
gegeven. 

Mag het wat 
zachter'? 

Ooit docenten en andere mede
werkers van de TH Rijswijk horen 
zingen? Dat gebeurde vrijdag 
25 november jl. tijdens de cabaret
voorstelling Mag het wat zachter 
van Lenette van Dongen. Deze 
Zaanse cabaretière kreeg met haar 
meeslepende soloprogramma een 
goed gevulde aula van de TH plat. 
Een impressie van een geslaagde 
avond. 

Honderddertig kritische toeschouwers, 
een zaal waar door het ontbreken van 
enige verduistering het licht van de 
straatlantaarns binnenschijnt, een 
podium waarop alleen een piano staat 
en een telefoon die af en toe over
gaat. Niet bepaald de meest ideale 
omstandigheden voor een geslaagd 
optreden. Toch scheen Lenette van 
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Het 25-jarig jubileum, afgelopen 
september van start gegaan met de 
slogan 'TH Rijswijk, al 25 jaar heel 
bijzonder', wordt ook in het nieuwe 
jaar met een aantal activiteiten 
gevierd. Wij houden u hiervan op de 
hoogte. 

Bij de redactie zijn wijzigingen op til. 
Grada Vermin legt haar taak als 
eindredactrice neer. Caroline 
Schoemaker, medewerkster P.R. en 
Voorlichting neemt per 1 januari 
1995 dit werk van haar over. Voor 
uw reacties, op- of aanmerkingen of 
suggesties over het hogeschoolblad 
kunt u dus voortaan terecht bij haar 
of bij hoofdredactrice lrma Gosliga. 
Frits Jeijsman en Arnold Smit, de 
vierdejaars studenten in de redactie, 
gaan het team verlaten. Wij zoeken 
dus weer versterking. 

Rest ons nog iedereen te bedanken 
die- op welke wijze dan ook- een 
bijdrage heeft geleverd aan TéHaèR
info! in 1994. Wij gaan in 1995 
gewoon door, dus houdt ons op de 
hoogte van de laatste ontwikkelin
gen. Prettige kerstdagen en een 
bijzonder goed 1995 gewenst. 

Dongen zich hieraan niet te storen. 
Juist gecharmeerd door de warme 
ontvangst zette zij een prima voor
stelling neer. In haar soloprogramma, 
waarmee zij in 1993 debuteerde, 
wisselt ze conferences van eigen hand 
af met liedjes van onder andere 
Ivo de Wijs. Goed gezongen en 
gesproken teksten over herkenbare 
onderwerpen: twijfelende dertigers 
(wel of geen kind), het voorgeschre
ven schoonheidsideaal en kauwgom
etende pubers (met baseballpetjes!). 
Zelfs de pianist - Martijn Breebaart
was door de vele zelfspot geamu
seerd. Jammer dat deze zelfspot na 
de pauze plaatsmaakte voor meer 
serieuze verhalen, die af toe wat lang 
duurden. Gelukkig volgde een toegift 
(een uitzondering!): een liefdesliedje 
metivoor Norbert Rens. Een leuke 
afsluiting van een aantrekkelijk 
programma waarin Lenette zich een 
allround cabaretière toont. Een prima 
keuze van de feestcommissie! (CS) 

COLOFON 
TéHaèR-info!, het informatiebulletin van 
de TH Rijswijk verschijnt acht maal per 
jaar (in september, oktober, november, 
december, februari, maart, april en mei) 
in een oplage van 2000 

Hoofdredactie: 
lrma Gosliga 

Redactie: 
lneke Glaser, lrma Gosliga, 
Frits Jeijsman, lgnatius van Neerven, 
Caroline Schoemaker, Arnold Smit, 
Grada Vermin, Jan-Willem Weijers, 
Paul Witte 

Eindredactie: 
Caroline Schoemaker/Grada Vermin 

Fotoredactie: 
Paul Witte 

Contactpersoon adverteerders: 
Anton van Hal 
Telefoon (070) 3401820 

Grafische vormgeving: 
Rob Hagman en Erwin Walters 

Lay-out en druk: 
Rob Hagman en Bidjai Rangoe, 
huisdrukkerij TH Rijswijk 

Verder werkten aan dit nummer mee: 
lneke Hermans, Oda Kok en 
lnge van Werven 

Deadlines kopij 1995: 
nr. 5 6 februari 1995 
nr. 6 13 maart 1995 

Adres: 
R.-K. Technische Hogeschool Rijswijk, 
Lange Kleiweg 4, 2288 GK Rijswijk 
Telefoon (070) 3401500 
Telefax (070) 3192406 

PERSONALIA · 
In dienst: 
1 november 1994, Gerben Hazebroek 
en Mike Wilmot (bibliotheek-assistent) 

22 november 1994, Cily Milius 
(secr. medewerkster P.R. & Voorlichting) 

1 januari 1995, Mirca Groenen 
(admin . medewerkster Onderwijsbureau) 

Uit dienst: 
1 december 1994, Els van der Gun 
(admin . medewerkster Onderwijsbureau) 

1 januari 1995, Cock Aarssen 
(docente wiskunde, studierichting BK) 

Geboren: 
9 november 1994, Pim 
(zoon van Rik Doodkorte, docent 
studierichting BK en Marijke) 
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1. MAAK EEN VOERTUIG 
Doel deelnemer gereg istreerd zijn . Denk 

Maak een bijzonder voertuig, waarbij hierbij aan het gebruik van praeti -

een (door de organisatie uitgereikte) caruimten en gereedschappen . 

veer als krachtbron dient. 

Categorieën 

1. snelheid 

2. afstand 

Voorwaarden 

In de vormgeving moet de verschui

ving van 'vlak' naar 'profiel' tot uiting 

komen, zodat het voertuig past bin

nen het thema 'Vervlakking of profile

ring?' . 

Samenstelling groep 

Je kunt met een groepje studenten aan 

het project werken. De groepsleden 

zijn gezamenlijk verantwoordelijk voor 

de projectmatige aanpak: van ontwerp 

tot realisatie . Begeleiding door een 

docent, als mentor, is mogelijk. 

Faciliteiten 

Vanzelfsprekend staan de technische 

faciliteiten van de hogeschool voor de 

studenten ter beschikking, mits zij als 

Prijzen 

Categorie 1. f 1.000,- en 

categorie 2. f 1.000,- . 

Jurering en publikatie 

De winnaar van de doe-wedstrijd 

wordt, na een demonstratie, bepaald 

door een deskundige jury onder voor

zitterschap van mevrouw Van Masten

broek-Verheij (voorzitter bestuur) . 

Zowel de demonstratie als de prijs

uitreiking vindt plaats tijdens '25 uur 

THR' op 18 en 19 mei 1995. De wed

strijd en het winnende team wacht in 

ieder geval een publikatie in de 

Rijswijkse media. 

Inschrijving 

Een inschrijfformulier (inclusief regle

ment) is vanaf 9 januari verkrijgbaar 

bij Peter Huguenin, kamer 122 . 

De inschrijving sluit op 10 februari 

1995. Het voertuig moet vóór 12 mei 

1995 worden ingeleverd. 

TH Rijswijk, al 25 jaar heel bijzonde 
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2. SCHRIJF EEN ESSAY 
Doel 

Schrijf een opstel of een verhandeling 

waarin je je persoonlijke visie geeft op 

het onderwerp 'Vervlakking of profi

lering?' . 

Categorieën 

1. Essays door studenten van de 

TH Rijswijk 

Leidt het hedendaagse onderwijs tot 

vervlakking of profilering? Vervlakking 

betekent dat studenten 'vergrijzen', 

gelijkvormig worden, weinig initiatief

rijk en assertief zijn. Profilering bete

kent dat studenten zich onderscheiden 

van anderen. Enkele voorbeelden: je 

kunt ingaan op de gevolgen van het 

kabinetsbeleid of op de gevolgen van 

de informatietechnologie. 

2. Essays door afgestudeerden 

en medewerkers van de 

TH Rijswijk 

Maak de vertaalslag naar de toekomst. 

Zorgt het huidige onderwijs voor ver

vlakking of profilering? De studenten 

van vandaag zijn de ingenieurs van 

morgen en de beslissers van overmor

gen. Wat zijn de gevolgen? Waar heeft 

het bedrijfsleven en de maatschappij 

behoefte aan? 

Voorwaarden 

Het essay moet leesbaar zijn voor een 

ruim publiek . Bewuste subjectiviteit 

(persoonlijke visie), verzorgde taal en 

een levendige schrijftrant zijn andere 

kenmerken. Voorts moet het essay in

haken op de actualiteit en moeten 

aangehaalde voorbeelden voor de le

zer herkenbaar zijn. De schrijver moet 

zijn lezers en het door hem/haar na

gestreefde doel constant voor ogen 

houden . Omvang: maximaal 1.5( 

woorden. 

Prijzen 

Categorie 1. f 1.000,- en 

categorie 2. f 1.000,-. 

Jurering en publikatie 

Uit de deelnemers van iedere catego

rie wordt, door een deskundige jury 

onder voorzitterschap van mevrouw 

Van Mastenbroek-Verhey (voorzitter 

bestuur), een winnaar geselecteerd. 

De winnaars worden uitgenodigd om

- tezamen met enkele externe deskun

digen -deel te nemen aan een foru( 

discussie die plaatsvindt tijdens "25 uur 

THR'' op 18 en 19 mei. Na de forum

discussie vindt de prijsuitreiking plaats. 

Zowel met de forumdiscussie als met 

de twee winnende essays zal via di

verse media de publiciteit worden ge

zocht. 

Inschrijving 

Belangstellenden kunnen tot uiterlijk 

8 april 1995 hun essays inleveren (op 

diskette, teksten in Word Perfect vanaf 

5.1) bij de medewerksters van de af

deling P.R. & Voorlichting. 

TH Rijswijk, al 25 jaar heel bijzonder 
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Een 'dootttmil\ft~dt' secretaresse 
Een· interview met Jeannette Vloot -

'Of je werk 
interessant is en 
blijft, bepaal je 
voor een groot 
deel zelf,' meent 

Jeannette Vlugt, secretaresse van 
de voorzitter van de Centrale 
Directie. Jean nette, die zes jaar 
geleden begon op de TH Rijswijk, 
voelt zich nog steeds als een vis 
in het water op school. In haar 
kamer op de eerste verdieping 
oraten we over haar werkzaam-
. leden, de sfeer op school en de 
kerstviering die in het teken zal 
staan van het vijfentwintig jarig 
bestaan van de school. 

Mag ik stellen dat je een "oude rot" 
in het vak bent? 
'Zeker. Ik ben al secretaresse vanaf 
m'n eenentwintigste. Ooit begon ik 
als afdelingssecretaresse, werd 
vervolgens secretaresse van een 
onderdirecteur, daarna directie
secretaresse en nu ben ik zowel 
secretaresse van de voorzitter van de 
Centrale Directie als het Bestuur.' 

Geeft dat geen verstrengeling van 
belangen? 
'Nee, ik houd de taken strikt ge
scheiden. Als ik notuleer bij een 
bestuursvergadering, ben ik "ge
woon" notuliste. Als mij dan een 
vraag wordt gesteld, waar ik -voor 
mijn gevoel - niet op in kan gaan 
gezien mijn positie als secretaresse 
van de VCD dan zeg ik "notulist" en 
geef geen antwoord. Dat is ook zo 
afgesproken met het Bestuur toen ik 
mijn taak als notuliste van bestuurs
vergaderingen aanvaardde. Als 
secretaresse moet je te allen tijde 
loyaal zijn.' 

Kun je iets meer vertellen over je 
werkzaamheden als secretaresse van 
de VCD? 
'Mijn werk omvat onder andere het 
beantwoorden van de telefoon, het 
afhandelen van de post, het onder
houden van contacten met perso
neelsleden, het meedenken over 
beleid en personele zaken en het 
signaleren van problemen binnen de 
organisatie. 

Je bemiddelt toch ook bij studenten
huisvesting? 
Ja, huisvesting is één van de zaken 
die ik zelf heb geïnitieerd. Toen ik 
hier kwam werken, was er wat de 
huisvesting betreft niets geregeld. 
Nu zijn er voor de TH Rijswijk 32 . 
kamers gereserveerd in acht huizen, 
alle zonder hospita. Door middel van 
briefjes op de publikatieborden maak 
ik bekend waar en per wanneer er 
kamers vrij komen. Daarmee kunnen 
wij als school de studenten beter van 
dienst zijn.' 

Wat spreekt jou het meest aan in je 
werk en de school? 
'Vooral het contact met mensen en 
de prettige werksfeer. Maar het 
meest essentiële vind ik dat je voor 
elkaar bestaat. Ik vind dat de 
collegialiteit groot is: ik heb nog 
nooit vergeefs een beroep op 
iemand gedaan wanneer ik hulp 
nodig had. Ik zie ook dat iedereen in 
de organisatie zich enorm inzet om 
de boel draaiende te houden. 

Tegelijkertijd is er sprake van 
verzakelijking. Dan heb ik het over 
verzakelijking in positieve zin: we 
zijn met z'n allen efficiënter gaan 
werken . Maar de contacten onder-

ling zijn daardoor absoluut niet killer 
geworden. Ondanks de druk die op 
het personeel wordt uitgeoefend -
door het nieuwe onderwijssysteem 
en de door het kabinet aange
kondigde bezuinigingen -ervaar ik 
de sfeer binnenshuis nog steeds als 
goed. 

Kerstviering met verrassing 
Festiviteiten in het kader van het 
jubileumjaar, zoals het cabaret enige 
weken geleden en de kerstviering 
binnenkort, dragen bij tot die goede 
sfeer. Ik wil dan ook een oproep 
doen aan alle personeelsleden om 
op vrijdag 23 december aanwezig te 
zijn bij de kerstviering. De viering 
begint om 15.00 uur 's middags-
op verzoek van het personeel is het 
tijdstip verlaat- en wordt heel 
bijzonder.' (GVJ 

Jubileumactiviteiten in december en 
januari: 

23 december Kerstviering voor personeel 

9 januari Nieuwjaarsreceptie voor 
personeel 

~ 
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MEDEDELINGEN 
Van de bibliotheek 
Van woensdag 21 december 1994 tot en 
met vrijdag 13 januari 1995 is de 
bibliotheek wegens herhuisvesting/her
inrichting gesloten. De printfaciliteit wordt 
gedurende die periode ondergebracht in 
ruimte 07 van de studierichting BK. 

Van het decanaat 
Informatie voor juli-afstudeerders 
Je hebt je getuigschrift behaald en wilt 
stoppen met studeren? Dit moet je doen: 
-bij het steunpunt informeren of je in juli 
'95 nog Stufi ontvangt. Zo niet, via Ws
formulier Stufi aanvragen voor de maand 
juli '95 (laatste studie-activiteit is op de 
THR in juli '95); 

-je OV-kaart inleveren uiterlijk 5 werk-
dagen na de laatste Stufi-maand; 

-eventueel een aanvraag indienen voor 
aansluitende militaire dienst (5 maanden 
van te voren); 

-je inschrijven bij het Arbeidsbureau 
i.v.m. een eventuele uitkering (binnen 
1 maand na het behalen van het getuig
schrift); 

-ervoor zorgen dat je de juiste 
ziektekostenverzekering hebt. 

Je hebt je getuigschrift behaald en wilt 
verder studeren? Dit moet je doen: 
-via Ws-formulier gegevens doorgeven 
aan IBG: o.a. einde oude studie 31-.8-95, 
start nieuwe studie 1-9-95; 

-je uit laten schrijven bij de THR per 
31-8-95, dan behoud je Stufi over juli 
en augustus; 

-je z.s .m. inschrijven via CBAP voor 
nieuwe studie; 

-controleren wat je status (student of 
auditor) is/wordt in de nieuwe opleiding 
plus eventueel de 27+ regeling; 

-eventueel je nieuwe gegevens doorgeven 
aan het Ministerie van Defensie. 

Voor inlichtingen: Anton van Hal, decaan, 
kamer 121. 

THR 
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Expositie Kunst & 
Techniek 

Van 15 december 1994 tot 15 januari 
1995 zijn in de hal van de hogeschool 
werken van de leden van de Rijswijkse 
fotoclub F-70 te bewonderen. 
Deze fotoclub bestaat uit 65 leden en 
beschikt over een eigen doka en een 
goed uitgeruste studio, die voor leden 
kosteloos ter beschikking staan. 
Nadere informatie is te verkrijgen bij 
Folkert Post, kamer 010. 

Rectificatie 
De foto op de voorpagina van TéHaèR
info! 3 is niet gemaakt door Paul Witte 
maar door Jacco Greuters. 

}l 

4 

Massa * snelheid = ? 
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Tjerk Bregman Willem Perquin 

Eindelijk is het dan zover: een 
studievereniging voor de oplei
ding Werktuigbouwkunde is 
opgericht. De meeste THR'ers 
kennen ons wel van de spraak
makende prijsvraag tijdens de 
Open Dag. Helaas heeft deze 
prijsvraag geen spraakmakende 
naam voortgebracht. Daarom 
zijn wij zelf gaan denken en is de 
naam IMPULS naar voren geko
men. Onder deze naam is de 
vereniging, tijdens de sinter
klaasviering van NOVA op 
2 december jl., officieel opgericht. 

Wat zijn wij van plan? 
Tijdens dit studiejaar willen wij vijf à 
zes activiteiten organiseren. Twee 
daarvan, een excursie en de 
beroepenvoorlichtingsavond voor 
aankomende en eerstejaars studen
ten, worden op dit moment al 
geregeld. Voorts zijn wij in overleg 
met NOVA over de organisatie van 
een nieuwjaarsborrel voor leden. 
Op de beroepenvoorlichtingsavond, 
17 januari aanstaande, vertellen 
oud-leerlingen het één en ander over 

Een rookverbod 
op school? 

Erger jij je ook aan het roken op 
school? Alex van der Plas en enkele 
klasgenoten van hem doen dat ook. 
Zij zijn, met medewerking van de 
MR, een handtekeningactie tegen 
het roken op school gestart. Wil je 
meewerken? Stop dan een kaartje 
met je handtekening in de brieven
bus van de MR in de aula. Doe dit 
snel, voordat de school in rook 
opgaat. (CS) 

David Tiemens Chrisliaan v.d. Vlug! 

wat ons na de TH te wachten staat. 
De aankondigingspasters van deze 
avond worden binnenkort in de 
school opgehangen. Naast het 
organiseren van activiteiten zijn wij 
ook aanspreekpunt voor studenten 
die klachten, ideeën of opmerkingen 
hebben . ( 

De leden 
Zoals jullie begrijpen kunnen alleen 
studenten Werktuigbouwkunde lid 
worden van de nieuwe vereniging. 
Tijdens het oprichtingsjaar is het 
lidmaatschap gratis. Ook de komen
de jaren proberen we dit zo te hou
den. Wil je lid worden dan kan dat 
heel eenvoudig. Stop een briefje met 
je naam, adres, telefoonnummer en 
je klas in de brievenbus in de aula of 
geef het briefje aan één van de 
bestuursleden. 

Het bestuur 
Het bestuur bestaat in het eerste 
jaar uit Tjerk Bregman, Willem 
Perquin, David Tiemens en 
Christiaan van der Vlugt. 
Wij zitten allemaal in klas W21. 

Het zit niet snor 
met de NIMA
vrijsteil in gen 

Sinds 1 januari 1994 wordt per oplei 
dingsinstituut bepaald welke opleiding 
of afstudeerrichting een vrijstelling krijgt. 
De TH Rijswijk heeft van het NIMA een 
voorlopige NIMA-A vrijstelling gekregen 
voor uitsluitend afgestudeerde CTB-ers . 
Over een vrijstelling voor andere afstu
deerrichtingen van Bedrijfskunde wordt 
nog onderhandeld . (CS) 

Nadere informatie bij Hans Alders, 
docent BK, kamer 044. 



een zesdaagse 
werkweek in 
Saoudi-Arabië 
Een stageverslag van 
twee BK-studenten 

Stagelopen in het buitenland is 
voor veel studenten een droom. 
Lekker ver weg van huis in een 
exotisch land. Dat spreekt stu
denten wel aan. Zo ook de twee 
studenten Technische Bedrijfs
kunde Martin Slingerland en Bart 
Hermans. Zij maakten hun droom 
waar en vertrokken naar Saoudi
Arabië. Hun stageverslag. 

iet regelen van de stage 
De eerste stap die we ondernamen 
was uiteraard het verzamelen van 
adressen van bedrijven in het buiten
land . Na veel bellen kwamen we 
terecht bij de Economische Voorlich
tings Dienst (EVD). Alleen een 
stagecoördinator van school mocht 
de adressen ophalen. 

Martin Slingerland 

Na ontvangst van de adressen, een 
half jaar later, begonnen we direct 
met het schrijven van brieven naar 
bedrijven in allerlei plaatsen op de 
aardbol. Stom toeval dat we beiden 
in Saoudi-Arabië terecht kwamen, en 
nog wel tijdens een deels over
lappende periode. Martin volgde een 
stage bij AT&T in Riaaden Bart werd 
aangenomen bij een dochter van 
Nedlloyd in Dammam, aan de 
Perzische Golf. (Meer informatie over 
de bedrijven is te vinden in het 
kader, red .) 

Het leven in Saoudi-Arabië 
Buitenlandse werknemers in Arabië 
wonen meestal in een 'compound' . 
Dit is een ommuurd dorpje met 
eigen winkels, zwembaden, tennis
banen en andere faciliteiten. 
Op deze manier blijven Westerse 
gewoonten gescheiden van de 
Arabische samenleving. 
Vrouwen mogen buiten 
de 'compound' niet 
ongesluierd over straat. 
Ook mogen ze niet 
autorijden. Alcohol en 
varkensvlees zijn in 
Arabië verboden. De 
religieuze politie contro
leert streng: het uitde
len van stokslagen of 
het afhakken van 
handen is de gewoon
ste zaak van de wereld . 

Bart Hermans 

Voordat je nu gaat denken dat een 
buitenlandstage een soort lange 
vakantie is, is het goed om te weten 
dat je in Arabië zes dagen per week 
werkt. Het weekend valt op vrijdag 
en wordt gevuld met het maken van 

woestijntrips, luieren bij 
het zwembad en het 
organiseren en bijwonen 
van semi-illegale feestjes 
met zelfgemaakte 
drank. 

Tijdens de Hadji, de 
pelgrimtocht naar 
Mekka, hebben we een 
vijfdaagse rondreis door 
het land gemaakt. Met 
de auto reden we van de 
Perzische Golf naar de 
Rode Zee . We kwamen 

door woestijnen, zandduinen, 
bergen en langs wilde apen, kame
len, nieuwsgierige Arabieren en 
aquariumvissen in de Rode Zee. 
Kortom een indrukwekkende 5200 
kilometers tellende tocht. 

Onze ervaringen 
Uit de ervaringen van andere 
stagiair(e)s en die van ons is duidelijk 
geworden dat je in het buitenland 
door de THR nogal aan je lot wordt 
overgelaten. Gelukkig heeft geen 
van ons beiden problemen gehad 

met de uitvoering van de opdracht. 
Maar belangrijke informatie, zoals 
bijvoorbeeld over de komende 
afstudeerfase, bereikte ons niet of 
slechts na lange tijd. Hopelijk is dit 
voor de volgende generaties buiten
land-stagiairs verbeterd. 

Voor iedereen die graag wat wil zien 
van de wereld en andere culturen, 
en niet terugschrikt van onverwachte 
tegenslagen, is een buitenlandstage 
aan te raden. Het afgelopen jaar is 
ons zo goed bevallen dat we nu op 
zoek zijn naar een gezamenlijk 
afstudeerproject, natuurlijk weer in 
het buitenland. 

Ma'assalamah (Ga met God), 

Martin en Bart (As) 

De stagebedrijven 

AT&T is het grootste telecommunicatie
bedrijf ter wereld. Zij leveren "turnkey 
based" communicatienetwerken. Dit 
betekent dat zij hun netwerken volledig 
operationeel afleveren. Martin kwam op 
de afdeling Netwerk Systems International 
terecht. Zijn opdracht was het Quality 
Impravement Team nieuw leven inblazen. 
Het QIT onderzoekt de oorzaken van 
vertragingen en budgetoverschreidingen 
bij projecten. 

Kanoo Terminal Services (KTS) is een 
dochter van Nedlloyd. Naast het transpor
teren, repareren en schoonmaken van 
containers heeft KTS de enige 'tank 
cleaning plant' van het Midden-Oosten. 
De stage-opdracht van Bart bestond 
voornamelijk uit het opzetten van het 
Efficiency-handboek op basis van de 
ISO 9000-normen. 

A 
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MEDEDELINGEN 

THR :zs THR 25 prikactie 

Na de actie in november, waarbij in een 
kwartier tijd 160 " broodjes THR-25 " zijn 
verkocht, volgt in het volgende kwartaal 
een nieuwe jubileumactie. ledere student 
kan in lesweek 1 van het derde kwartaal, 
onder vertoon van een college- of een 
OV-kaart, bij de receptie een strippen
kaart afhalen. Met één strip van de kaart 
is het mogelijk om voor slechts 25 cent 
een bepaalde lekkernij bij de kantine te 
kopen. ledere strip is één week geldig. 

Van P.R. en Voorlichting 
Beroepenvoorlichtingsavonden voor 
aankomende en THR-studenten 
ma 16-01-1994 Technische Natuurkunde 
di 17-01 -1994 Elektrotechniek en 

Werktuigbouwkunde 
wo 18-01-1994 Technische Bedrijfskunde 

Ruslandreis juli 1995 
De buitenlandse studiereis naar. Rusland 
voor vierdejaars studenten van de 
TH Rijswijk is al bijna "volgeboekt" . Voor 
de "laatste plaatsen " aanmelden bij Joop 
Landman, docent Werktuigbouwkunde, 
kamer 019 · 

AGENDA 
22 december 
15.00 uur Uitreiking ingenieurs
getuigschriften 

23 december 
15.00 uur Kerstviering personeel 

9 januari 
15.00 uur Nieuwjaarsreceptie personeel 

16 januari 
19.30 uur Beroepenvoorlichting TN 

17 januari 
19.30 uur Beroepenvoorlichting E en W 

18 januari 
19.30 uur Beroepenvoorlichting BK 

19 januari 
NIRIA-dag voor vierdejaars studenten 

Gegevens voor de agenda kunt u 
deponeren in de brievenbus van 
TéHaèR-info! in de hal naast het 
"smoelen bord". 
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Resultaten 
studentenevaluatie 
Studiebelasting goed 
ingeschat 

In het eerste kwartaa l is de 
jaarlijkse studentenevaluatie 
gehouden. Aan de hand van een 
enquête-formulier konden alle 
studenten van de TH Rijswijk hun 
mening geven over het aange
boden onderwijs. Een kleine 
greep uit de resu ltaten . 

Uit de enquête komt naar voren dat 
de tijd die studenten aan het onder
wijs besteden, overeenkomt met de 
geplande SBU's. De studiebelasting is 
door de TH Rijswijk dus redelijk goed 
ingeschat. 

P1 is het semester waarin alle 
nieuwe studenten met een HAVO-

Instroomenquête 
1994 

Van onze totale studentenbevolking komt 
84% uit Zuid-Holland; daarvan is 94% 
man en 6% vrouw. Wat betreft het 
percentage vrouwelijke studenten zijn er 
per opleiding flinke verschillen : bij BK 
studeert 1 0% meisjes, bij E slechts 2% . 

Vooropleiding: 46% van onze studenten 
is afkomstig van het MBO, 21 % van de 
HAVO, 16% van het VWO, 4% van het 
HBO en 12% van de universiteit. 
De instroom vanuit de HAVO neemt 
gestaag toe. Er zijn op dit moment 461 
nieuwe eerstejaars. Vlak voor de herfst 
vakantie vulden 336 van hen de instroom
enquête in : 81 van BK, 142 van E, 36 van 
TN en 77 van W. 

Een greep uit de resultaten: 
Bekend werd dat 80% van de ondervraag
den bij de ouders woont en 20% zelfstan
dige huisvesting heeft. 24% van de thuis
wonenden gaf aan te zijner tijd zelfstandig 
te willen wonen; 2% daarvan binnen drie 
maanden . 

vooropleiding instromen. Omdat P1 
dit jaar geheel nieuw van opzet is, is 
de mening van de studenten over dit 
semester van belang. Uit de enquê
teresultaten blij kt dat de mate van 
tevredenheid over dit semester per 
opleiding nogal verschilt. Bij de 
opleidingen Elektrotechniek en 
Werktuigbouwkunde zijn de studen
ten duidelijk minder tevreden over 
het aangeboden onderwijs in P1 dan 
de studenten van de andere 
opleidingen. 

De resultaten van de totale enquête 
zijn inmiddels gerapporteerd aan de 
Centrale Directie en de Studierich
tingshoofden . Ook worden de 
gegevens besproken in de oplei
dingscommissies van de vier studie
richtingen. Wil je meer weten, dan 
kun je bij de leden van die commis
sies terecht. (OK/CS) 

De centrale aanmeldingsdatum in 
Groningen (1 december) zorgde ervoor 
dat 10% meer jongeren zich vóór de 
kerst aanmeldden bij de TH Rijswijk in 
plaats van daarna. Informatie over de 

( 

TH Rijswijk kregen de eerstejaars uit meer ( 
dan één bron. Bijvoorbeeld via decanen 
(10%), advertenties (4%), vrienden die al 
op de TH Rijswijk studeren (16%), voor
lichting op de school waar de studenten 
vandaan komen (6%) enz ... 

Naast afstand spelen vele andere 
motieven een rol bij de opleidingskeuze: 
de kleinschaligheid van ons onderwijs 
werd door 34% van de ondervraagden 
genoemd en de goede reputatie van de 
TH Rijswijk (19%). Twaalf procent koos 
voor techniek omdat de kans op een baan 
nog steeds goed is. 

De gegevens van de instroom-enquête 
zijn onder andere van belang voor het 
PR-beleid . Daarom dank aan de afdeling 
computerbeheer, de afgestudeerde 
BK-ingenieur Han Zeegers en studenten 
en mentoren die zich hebben ingespan
nen voor het aanleveren van de cijfers. 



Een puinhoop op 
school'? 

- Ingezonden-

Beste TH-Rijswijkers, 

Ik zit hier nu vierjaar "op school" en 
ben dus niet een echt snelle student. 
Nu heb ik natuurlijk al heel wat 
meegemaakt hier op school, maar nog 
nooit was het zo'n puinhoop. Het is 
niet de verbouwing waar ik op doel, 
al is dit een goede indicatie voor de 
manier waarop ik de hedendaagse 
organisatie inschat. 

Zoals jullie allemaal ondervonden 
hebben is HET nieuwe systeem 
ingevoerd volgens de WHW, een wet 
waar alle hogescholen in Nederland 
hun onderwijs naar dienen in te 
richten, zo ook onze THR. Nu is dit 
natuurlijk niet uit de lucht komen 
vallen, al lijkt het er hier op school 
wel naar. 

Er zijn studenten die vorig jaar 
theorievakken en practica hebben 
gevolgd met het oog op 'ik wil een TH 
die mijn tijd niet verdoet' en wat 
gebeurt er? Er zijn vakken en 
practica verdwenen evenals de 
behaalde studiepunten en SBU's. 
Had men niet kunnen waarschuwen 
wat wèl zinvol was om te volgen en 
wat niet? Nee, dit kon niet volgens 
diverse docenten . Dan vraag ik mij 
af wanneer het nieuwe programma is 
opgesteld, in lesweek I soms? 

Vervolgens is het niet te geloven 
hoeveel mensen echt nog niet weten 
hoe het nu zit met onderwijsdelen, 

React ie 

Jelle, het in je brief bepleitte orgaan 
is inmiddels ook bij jouw studierich
ting opgericht: de opleidingscom
missie Werktuigbouwkunde. 
Bij deze commissie, die bestaat uit 
zowel studenten als docenten, kun 
je met klachten en opmerkingen op 
het gebied van onderwijs en organi 
satie terecht. Wil je meer informatie 
"Jver de opleidingscommissies, lees 

onderwijseenheden, resultaat per OE en 
resultaat per OD enzovoort. Ook 
docenten hebben hier volgens mij nog 
grote moeite mee. Kortom: de voor
lichting heeft van geen kant gedeugd en 
dit werkt veel onzekerheid in de hand 
bij zowel studenten als docenten. 

Dan is er binnen de THR ook nog zoiets 
als het laatste cijfer telt, terwijl op 
ander TH's het hoogste cijfer telt. Is dit 
wel een legale regel in het kader van de 
WHW? Moeten wij die niet aanpassen 
nog voor de tentamens? Mede gezien 
het nieuwe systeem met compensatie
mogelijkheden is het hoogste cijfer telt 
eigenlijk onontbeerlijk. 

Zo zijn er wel meer problemen zoals 
docenten die cijfers te laat inleveren, 
collegekaarten waar opeens f 2,50 voor 
betaald moet worden, overzichten van 
reeds behaalde resultaten die te laat 
en! of niet goed waren en nog vele 
andere kleine dingen die het studeren 
minder aangenaam maken. 

Ik vraag mij af of het niet goed zou zijn 
om binnen de THR een orgaan op te 
zetten waar een student met zijn studie
problemen heen kan die te maken heb
ben met de organisatie van het onder 
wijs (studiepunten, vrijstellingen 
enz .. .). Nu gebeurt het maar al te vaak 
dat je heen en weer pendelt tussen 
docenten, hoofd studierichting, decaan 
en wie weet nog meer. 

Ik hoop dat we er met zijn allen voor 
kunnen zorgen dat alles weer soepel en 
gesmeerd gaat lopen zodat de jubileum
slogan uitgebreid kan worden tot: 
TH RIJSWIJK, AL 25 JAAR HEEL 
BIJZONDER GOED ONDERWIJS! I 

Jel/e Haanstra, Wh2 

dan het eerste nummer van TéHaèR
Info! van dit jaar. Of beter nog, vraag 
inlichtingen bij het studiesecretariaat 
Daar weten ze ook wie de vertegen
woordiger van jouw klas in de com
missie is. Aan het onderwerp "het 
laatste cijfer telt" is in het hoge
schoolblad (nummer 1 en 2) al 
uitvoerig aandacht besteed. 

De redactie 

COLUMN 
Respect 
Eigenlijk heb ik een heel simpel geloof. 
Over de schepping kun je in Genesis, in 
de bijbel lezen. Maar voor mij voelt het 
als volgt: Er was eens een grote geest (of 
verzameling energie). En terwijl er niks 
was, was, omdat die geest er was, toch 
alles er. Als de gedachten van die geest 
woord werden, dan was ook geschapen 
wat de gedachten waren. In alles wat die 
geest schiep, legde hij een beetje van 
zichzelf. Zo droegen de sterren, de bergen, 
de kantine en de mensen allemaal wat 
mee van die geest. Als je nu naar de 
rivieren, de bomen en de dieren, de 
scholen en de arbeidsplaatsen kijkt, dan is 
daar dus ook de potentie dat je daar wat 
van die Goddelijke kracht in terugziet. 

Ik heb als mens ook de ruimte om te 
kiezen: het ondergaan van een uitzichtloos 
leven, met het perspectief dat vele auteurs 
hebben beschreven als de strijd om te 
overleven en walging; of het creëren, het 
verrichten van zodanige daden dat deze 
Goddelijke geest in deze daden zichtbaar 
is en daardoor geëerd wordt. Daardoor 
krijgt mijn leven zin . 
Door deze vrije keuze kan het zijn dat op 
de wereld nog te weinig mensen het 
Goddelijke zoeken. Daarom zorgt God 
ervoor dat er altijd mensen zijn die hem 
wel kennen en een keer is Hij zelf 
gekomen. Dat heeft het voor mij een stuk 
makkelijker gemaakt Hem te kennen. 
Die grote geest kan ik mij heel slecht 
voorstellen, maar dat Hij mens is geweest, 
dat geeft mij een veel beter contact. 

Met Kerst houden veel mensen zich bezig 
met vrede, liefde, enz. Wat ik merk is dat 
bij mij daaraan vooraf gaat: respect. 
Respect voor ieder mens en voor ieder 
ding, omdat ook zij een stukje van die 
Goddelijke geest weerspiegelen. Respect, 
ook als die mensen totaal anders zijn en 
anders denken dan ik. 
Voor mij is dit respect een basis in mijn 
leven. Daar mee bezig te zijn is voor mij 
erg belangrijk. Het valt me soms niet mee. 
Maar als het me lukt dit respect te creëren, 
dan lukt volgens mij dat van liefde en 
vrede ook wel. 
Dat houdt me niet alleen met kerst bezig, 
maar iedere dag. 

Dit is mijn keuze. 
Wat doe jij met je leven 7 
Hoeveel respect heb jij voor je omgeving? 
Hoeveel respect heb jij voor jezelf? 

In ge 

Drs H. lnge van Werven is docent 
Technische Bedrijfskunde en slaat in haar 
columns een brug tussen kennis uit haar 
vakgebied en de alledaagse belevenis van 
mensen. 

~~~--~-TH Rijswijk, al25jaar heel bijzonder 



Nieuwsbr·ef voor Afgestudeerden 
Een oud-student als 
hedonist? 

Raymond Röling is in 1993 afgestu
deerd als elektrotechnisch ingenieur, 
richting Telecommunicatie. Na enige 
omzwervingen werkt hij sinds ruim 
een jaar bij HedoN Electronic 
Developments in Delft. Een inge
nieursbureau met 15 medewerkers, 
dat elektronische produkten en 
bijbehorende software ontwerpt en 
produceert voor binnen- en buiten
landse bedrijven. 

Hoe ben je in deze baan terecht
gekomen? 
'Na mijn afstuderen heb ik eerst mijn 
afstudeerwerk "Onderzoek naar 
geautomatiseerde testsystemen" afge
rond . Bij HedoN werd me meteen een 
baan aangeboden. Hier heb ik niet direct 
ja op gezegd. Ik ben eerst twee maanden 
naar Canada en de Verenigde Staten 
geweest. Dat is me zeer goed bevallen. 
In de toekomst zou ik graag in Canada 
willen wonen en werken: Nederlanders 
hebben altijd zoveel haast. 
Na mijn terugkomst in Nederland heb ik 
alsnog de mij aangeboden baan - een 
contrélct voor één jaar- bij HedoN 
geaccepteerd. Sinds kort heb ik een vaste 
aanstelling. Ik geloof dat ik veel geluk heb 
gehad. Veel van mijn mede-afgestudeer
den moesten eerst in dienst of konden 
vanwege de recessie niet direct een baan 
vinden.' 

Wat is He doN en wie werken er? 
'Het ingenieursbureau HedoN- afgeleid 
van het "hedonisme"- werd in 1979 
opgericht door drie vrienden, allen 
afgestudeerd als elektrotechnisch 
ingenieur aan de Technische Universiteit 
van Delft (toen nog technische hoge
school). De drie oprichters hebben nu de 
leiding over het bedrijf: één is financieel 
manager, de tweede is hoofd software en 
de derde is hoofd hardware. Verder 
werken bij HedoN een senior elektronisch 
ontwerper, drie informatici en twee 
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elektronici - één daarvan ben 
ik dus - en vijf produktie
medewerkers. Ook hebben 
we regelmatig stagiair(e)s of 
afstudeerders rondlopen, 
meestal afkomstig van de 
Hogeschool Haarlem of de 
TH Rijswijk. Met andere 
hogescholen hebben we niet 
zulke goede ervaringen.' 

Wat zijn je werkzaamheden 
precies? 
'HedoN produceert elektroni
sche circuits op PC B's met een 
maximum van 50 stuks, 
grotere hoeveelheden worden 
uitbesteed. Ik regel de pro
duktvoorbereiding daarvan. 
Ook zorg ik dat het contact 
tussen de senior elektronisch 
ontwerper en de produktieme
dewerkers goed verloopt. 
Wat me opviel toen ik bij 
HetioN kwam, was de slechte 
communicatie tussen het 
hogere personeel en de pro
duktiemedewerkers. Er was 
bijvoorbeeld geen werkoverleg 
en er werd niet goed 
vergaderd. Hier heb ik - met 
succes - verandering in 
aangebracht.' 

Werk je ook mee aan projecten? 
'Ja, afgelopen januari ben ik begonnen 
met een project van Shell. 
Bij deze multinational wil men vanuit het 
hoofdkantoor de prijsaanduiding van alle 
olieprodukten bij de benzinestations 
kunnen instellen. Je weet wel, de 
prijsaanduidingen op die 8 meter hoge 
palen met 10 displays. Deze worden in 
Spanje gemaakt. Ik ben al naar Madrid 
geweest voor overleg. Ook ben ik in 
Engeland geweest, vanwege de problemen 
met de service en reparatie ervan.' 

Hoe kijk je terug op school? 
'Na de HAVO ben ik Elektrotechniek gaan 
studeren aan de Haagse Hogeschool. Dat 
beviel me niet helemaal. De organisatie is 

er slecht 
en het 
contact 
tussen 
docenten 
en 
studenten 
is niet 
goed. Om 
deze reden 
ben ik naar 
de MTS 
Leyweg 
gegaan. 
Toch wilde 
ik meer. 
Na drie 
jaar ben ik 
over
gestapt 

naar de TH Rijswijk. Wat me op de THR 
prima beviel is het goede contact met de 
docenten. Ik was geen nummer zoals in 
Den Haag! Tijdens mijn stageperiode heb 
ik veel geleerd, zeker wat betreft 
communicatieve vaardigheden. Wat ik 
wel miste aan de THR is het leren presen
teren van je werk, iets wat toch je cijfer 
voor je afstuderen meebepaalt Ook zou 
ik graag zien dat er wat meer project
matig gewerkt wordt, vooral in het vierde 
jaar. Graag minder van die voorgebakken 
practicumproeven. Bij de opleiding 
Elektrotechniek kan wat meer aandacht 
worden besteed aan het ontwerpen met 
allerlei soorten IC's. Ik denk dan bijvoor
beeld aan geschakelde voedingen en 
filters.' ( 

Hoe zie je je toekomst? 
'Ik denk niet dat ik mijn hele leven lang bij 
HedoN zal blijven werken. Zoals al gezegd 
denk ik er sterk over om ooit naar Canada 
of de Verenigde Staten te gaan. Maar ook 
daar liggen op het ogenbl ik de banen niet 
voor het opscheppen. Dus blijf ik nog maar 
even hier in Nederland. Sinds kort ben ik 
het huis uit en woon samen met mijn 
vriendin, die een HEAO-opleiding doet.' 
(lH) 

Nadere informatie over de 
Nieuwsbrief voor Afgestudeer
den en de Vereniging van 
Afgestudeerden TH Rijswijk 
bij Fred Zoller, kamer 027, 
telefoon (070) 3401 597 


